
Junák - český skaut, Královéhradecký kraj, z.s.

KRJ Královéhradeckého kraje

Zápis z jednání KRJ ze dne 3. března 2021 od 20 hodin
(on-line forma)

Přítomni: Libor Kukačka - Robin, Jakub Pěnička - Barbušák, Martin Klenčík - Akéla,
Jiří Granát - Námořník, Jitka Mertlíková - Baff, Tomáš Merta, Lukáš
Zaplatílek - Zapik, Michal Císař - Miki
(tj. 8 členů z 10 s právem hlasovacím [80%]),

Omluveni: Michal Bureš - Bumerang Neomluveni: Přemysl Pistora - Přemek

Hosté: Oldřich Reil - Radar, Jan Šimbera - Prófa, Martin Paul - Doktor

UDÁLOSTI UPLYNULÉHO OBDOBÍ

Elektronická hlasování proběhlá od minulého jednání KRJ (L. Kukačka)

Cíl: informativní vstup

Elektronicky bylo od minulého jednání KRJ schváleno udělení:

● čtyř stříbrných stupňů Medailí Jiráskova kraje PRO 9 / schváleno
● jednoho bronzového stupně Medaile svatého Jiří PRO 7 / schváleno
● jednoho stříbrného stupně Medaile Merkura PRO 8 / schváleno

ORGANIZACE A HOSPODAŘENÍ

1. Registrace 2021 v kraji (L. Kukačka)

Cíl: informovat o výjimkách v letošním roce a jejich projednání, registrace 18. 2. 2021
odevzdána nadřízené OJ

Dne 4. února KRJ projednala výjimky v registraci. Většina oddílů se snaží nedostatky
řešit (převážně kvalifikační). Z pohledu KRJ v tuto chvíli nejsou žádné závažné
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problémy i za dané situace. M. Bureš a L. Kukačka v rámci registrace kontaktovali část
středisek pro zjištění aktuální situace a nalezení možných řešení.

Registrace kraje je v čase jednání KRJ odevzdána a převzata ústředím.

U7/20210303: KRJ schvaluje předložené výjimky z nižších organizačních výjimek.

PRO: 8, Proti 0, Zdržel 0

2. Krajská dotační vyhláška (M. Paul)

Cíl: schválit Krajskou dotační vyhlášku pro rok 2021, schválené znění krajské dotační
vyhlášky je v příloze.

Oproti minulému roku tyto změny:

● maximální mezní výše dotace pro některé druhy vybavení již není stanovena,
● zákaz spolufinancování z operačního programu Věda, výzkum a vzdělávání,
● vyšší základ dotace (jaká bude ale nadstavba, nevíme),
● rozhodnout o navýšení dotace pro junácký kraj může rada, o navýšení dotace pro OJ

může rozhodnout předseda/místopředseda.

Předpokládáme, že z dotace na provoz junáckého kraje bude na mzdy alokováno 80
tis., dalších až 30 tis. bude alokováno na ostatní provozní náklady (= max. 110 tis.
celkem pro junácký kraj).

J. Šimbera upozornil na skutečnost, že relativně na roveň k bodovému hodnocení
počtu členů nad 26 let na základě kvalifikace vůdcovská nebo manažerská zkouška
existuje ještě kvalifikace střediskové minimum. L. Kukačka následně vznesl protinávrh,
aby znění odstavce o bodovém hodnocení pro účel stanovení výše nadstavby dotace
bylo: “Nadstavba dotace bude vypočtena na základě bodového ohodnocení, přičemž
za člena do 15 let jsou přiděleny 3 body, za člena do 26 let jsou přiděleny 2 body a za
člena nad 26 let s kvalifikací alespoň vůdcovská zkouška, manažerská zkouška nebo
střediskové minimum jsou přiděleny 2 body.”

Následně bylo hlasováno o schválení pozměněného znění KDV.

U8/20210303: KRJ schvaluje krajskou dotační vyhlášku pro rok 2021.

PRO: 8, Proti 0, Zdržel 0

3. Skautská základna Miletín (J. Granát, L. Zaplatílek, L. Kukačka)

Cíl: informace o sjednaném pojištění a o podané žádosti na neinvestiční dotaci, pevný
termín jarní brigády (9. – 11. 4. 2021), dopis zákonnému zástupci žhářů
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Aktuálně je vyřešeno nové pojištění hlavní budovy. A to pod rámcovou pojistnou
smlouvou Ústředí Junáka. Zbývá ještě řešit pojištění chatek v areálu (zajistí J. Granát)

KRJ podala žádost o neinvestiční dotaci na opravy hlavní budovy v Miletíně. Jedná se
o výměny vnitřního vybavení (akumulační kamna, bojlery, sanitární vybavení).

Termín jarní brigády je 9. - 11. dubna 2021. Do konce března je třeba připravit seznam
prací na brigádu a požadavky na nářadí a počty účastníků. Zda brigáda proběhne pak
samozřejmě záleží na epidemické situaci. Pokud je zájem se brigády účastnit, stačí
kontaktovat krajskou radu.

KRJ byla seznámena s  připravenou předžalobní výzvou pro rodiče žhářů, kterou bude
zastupující advokát zasílat v průběhu března. Zatím tedy pokračujeme ve snaze získat
alespoň část vzniklé škody.

4. Aktuální dění v Náčelnictvu Junáka (J. Šimbera)

Cíl: informovat o nejdůležitějších záležitostech projednávaných v současné době v NJ

Organizace řeší kritický nedostatek kapacit vzdělávání v návaznosti na zpracovanou
analýzu. Je vidět, že se kriticky nedostává kurzů (ČZ i VZ). V úterý 9. 3. se koná
debata zpravodaje pro vzdělávání na toto téma s vedeními krajů (zúčastní se M. Bureš
a L. Kukačka).

V 1. čtení (tedy jako záměr) byly schváleny změny v Řádu pro vzdělávání: možnost pro
dospělé činovníky starší 21 let s alespoň dvouletou praxí skládat VZ bez předchozí ČZ,
podstatné rozvolnění podmínek OČK pro komise ČZ (nyní stačí čtyři členové s IK nebo
libovolným OČK, v řádu jsou doporučené zastupitelnosti), do skautského
kompetenčního modelu se přidávají profily pro vůdce středisek, členy revizních komisí
a hospodáře.

Náčelnictvo schválilo finální podobu návrhu nové idey vlčat a světlušek a rozhodlo o
jejím předložení mimořádnému Valnému sněmu, jakmile jej bude možno uspořádat
(patrně v průběhu roku 2022).

Dále pokračuje práce na nové strategii - exnáčelník br. Marek Baláš - Čiča byl
jmenován zpravodajem pro strategii. Diskuze kolem strategických priorit se zatím
zaměřuje na téma udržitelného růstu se zachováním kvality výchovy.

5. Zprávy z jednání ORJ (předsedové ORJ)

Cíl: informovat ostatní o dění v okresech, vzájemně se inspirovat a motivovat k účasti
na akcích

Hradec Králové - město
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ORJ se sešla distančně pouze jednou.
Registrováno o 50 skautů víc než v předchozím roce, což je oproti dosavadnímu vývoji
v předchozích letech mírné snížení nárůstu členů, především kvůli epidemii.

Hradec Králové - venkov
● Stěžery: online schůzky všechny oddíly, zapojili se do sbírky Krabice od bot.

Zorganizovali offline aktivitu kešky po Stěžerách - 8 kešek, v těch byla zvířátka
a notýsek s tužkou, děti mohly libovolně zvířátka sbírat a zapsat své jméno do
notýsku. Aktivita velmi přivítána rodiči.Jakmile to počasí a vládní nařízení
dovolí, pustí se na klubovně do přístavby "skladu" ke klubovně a fasády.

● Chlumec: online schůzky jede pravidelně už jen jedna družina. Ostatní
nepravidelně, spíš vůbec. Snaží se nabízet pomoc Středisku sociálních služeb,
ale zatím s díky odmítají, stíhají. Teď rozjíždí tzv. "Skautskou nabíječku" .
Soubor úkolů a prací, že kterých si bude moci každý něco vybrat a zapojit se
(např. Pečení pro zdravotníky, výroba kuláčků na strom přání, pletení přívěsku
z paracordu, malování na kamínky a výroba přáníček do domovů seniorů).

● Třebechovice: Benjamínci nárazově vytváří různé výzvy, Světlušky 1x za 14
online schůzka (hry, trocha vzdělávání), Kouzelná lucerna a online výzvy.
Vlčata každý týden (zatím) online schůzka, seznamují se s Knihou džunglí a
hlavními postavami provázející stezky, vzdělávání a hry. Skauti každý týden
online schůzka, v posledních týdnech zapojeny do schůzek i skautky - většinou
si hrají a ve spolupráci s rovery rozjeli projekt Strom pro lepší den, který získal
podporu u široké veřejnosti.

Rychnov nad Kněžnou:
Okresní rada se naposledy online sešla 27. 1. 2021. Setkání probíhají pravidelně.
Okres úspěšně předal registraci na kraj a zaznamenal mírný nárůst členské základny.
Střediska se snaží o různé formy aktivit na dálku. Inspirace si střediska předávají na
okresních radách. Všeobecně ale všichni vnímají, že zájem a síly dochází na obou
stranách (jak dětem, tak vedoucím). Okresní rada se shodla, že po rozvolnění nemá
smysl plánovat okresní akce pro mladší děti (vlčata a světlušky), ale že má určitě
smysl se zaměřit na menší roverské akce, či realizaci rádcovského kurzu.

Jičín:
Poslední ORJ řešila především výjimky v rámci registrace. Potěšující je pokles
požadovaných výjimek především díky mladším vedoucím, kteří si postupně doplňují
vzdělání.

Rekapitulace činnosti:
● v Nové Pace běží činnost online
● v Jičíně je činnost víceméně utlumena, někteří starší členové se scházejí online
● v Hořicích běží distanční forma formou úkolů v rámci katastru obce
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VÝCHOVA A VZDĚLÁVÁNÍ

6. Diskuze o kapacitách vzdělávání v Junáku (L. Kukačka)

Cíl: diskuze o formách podpory či možnostech organizační pomoci se založením
nových vzdělávacích akcí v kraji

KRJ prodiskutovala aktuální zkušenosti uchazečů o vzdělávací kurzy. Celorepublikový
nedostatek vzdělávacích akcí se projevuje samozřejmě i v našem kraji. J. Šimbera
seznámil KRJ s daty vyplývající z analýzy kapacit vzdělávání v současné organizaci. T.
Merta přednesl myšlenku zapojit do vzdělávání bývalé instruktory či vedoucí oddílů,
kteří se postupně s odrůstajícími potomky vrací do hnutí.

7. Setkání vůdců 2021 ( L. Kukačka)

Cíl: diskuze o možném termínu i formátu akce, případné kroky potřebné k její realizaci

KRJ diskutovala možnosti návrhu náhradního termínu Setkání vůdců a případné
změny formátu akce. Diskutována byla rizika vyplývající z epidemické situace a
zacílení akce především na motivaci účastníků po dlouhé “odstávce” pravidelné
činnosti.
Vybraní členové KRJ se v nadcházejícím týdnu sejdou v pracovní skupině a podají
KRJ návrh na (ne)pořádání akce v roce 2021 a případně navrhnou vhodnou propagaci
akce.

8. Vzdělávání v kraji + nadstavba (L. Kukačka)

Cíl: aktuální informace o probíhajících akcích v našem kraji

Vzdělávací akce
● RK Filia - Připravený letošní ročník je přeložen na podzim. Zároveň v rámci týmu akce

vzniká iniciativa do budoucna připravit čekatelský kurz.
● ČK Arbor Vitae - loňský kurz byl v lednu uzavřen poradou týmu. Tým během letošního

roku bude postupně připravovat další běh kurzu na rok 2022.
● RK Žirafa Krkonoše - proběhne dle epidemické situace 24. 4. jako mimořádně

jednodenní setkání v Jičíně.
● Kurz a doškolení ZZA - dle informací pořadatelů se hledá cesta jak uskutečnit kurz či

doškolení i za omezenějšího režimu. Platnost kvalifikace bude zřejmě opět
prodloužena jako vloni - bude nutné sledovat aktuální informace..

Nadstavbové vzdělávání
Na základě předchozí domluvy byla vytvořena anketa s cílem zjistit, o jaká témata by v
hnutí byl zájem a zda je pro zájemce přijatelný online formát.
Aktuálně je zájem o seminář věnující se distančnímu programu a online formách aktivit
- přípravě se budou věnovat J. Mertlíková a L. Kukačka. Dále je zájem o metodické
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semináře k jednotlivým výchovným kategoriím - tyto předpokládáme realizovat
postupně s umožněním prezenčního vzdělávání.

RŮZNÉ

9. Termín příštího zasedání KRJ (L. Kukačka)

Cíl: domluva na termínu příštího jednání KRJ a na přesunu víkendového zasedání

Termín příštího zasedání krajské rady 11. 4. 2021 (o formě bude rozhodnuto dle
epidemické situace).

Zapsal: Jiří Granát - Námořník

Správnost ověřil: Libor Kukačka - Robin, Michal Bureš - Bumerang

Zápis rozeslán: 18. března 2021
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